
 
 
Vážení spoluobčané, 
 
      již jen pár dnů či spíše nějaká ta desítka hodin nás dělí od chvíle, kdy se 
budeme scházet u vánočně prostřeného stolu v kruhu svých blízkých a přátel, 
abychom tyto sváteční chvíle svátků vánočních prožili v klidu, pohodě a radosti. 
V našich myslích se nám oživují vzpomínky na všechny své blízké a známe, 
kteří již nejsou mezi námi. Svátky vánoční  spolu s Novým rokem jsou pro nás 
pro všechny jistým předělem a momentem k zamyšlení za právě uplynulým 
rokem. Jaký vlastně ten uplynulý rok byl?  Pro někoho dobrý a úspěšný, dařilo 
se mu a prožil v něm řadu příjemných chvil. Pro jiného zase naopak. Trápily ho 
různé starosti  a  onemocnění, ztratil svého blízkého nebo se mu nepodařilo vše 
co si počátkem roku předsevzal. V novém roce si dáváme i řadu předsevzetí, na 
která s přibývajícími dny a starostmi nového roku zapomínáme, přestáváme je 
dodržovat a plnit je. Je to i chvíle pro rekapitulaci roku starého a plánování na 
nejbližší dny, týdny a měsíce roku nastávajícího. 
     Uplynulý rok byl pro naši městskou část jednak rokem příprav projektových 
dokumentací, ale také rokem akcí investičního a neinvestičního charakteru. 
Zpracován a první etapou byl realizován projekt vybudování cyklopěší stezky 
k Pustým Jakarticím a Chlebičovu, na kterou jsme získali dotaci ve výši 45 tisíc 
korun z nadace „Strom života“. S další etapou se bude pokračovat v příštím 
roce. Dokončena a slavnostně otevřena byla nově rekonstruovaná budova 
Hasičské zbrojnice. V Pustých Jakarticích se započalo s realizací projektu 
zatrubnění příkopu a vybudování chodníku v délce 74 m pro občany bydlící u 
silnice vedoucí směrem na Služovice, který bude v příštím roce dokončen. 
Počítá se zde i s rekonstrukcí kapličky a kulturní místnosti na,  kterou je již  
zpracován projekt  se žádosti o  stavební povolení a měl by se realizovat 
v následujících létech. Podle připraveného projektu byla vybudována ve 
sportovním areálu zastřešená pergola, opraveny lavičky, ozeleněn a osázen 
listnatými keři val dělící fotbalové  hřiště. Provedena byla rovněž úprava 
prodloužené ulice Školní pod hřištěm TJ Slavia položením okrajníků , jejíž 
konečná úprava  recyklátovou drtí bude dokončena z jara. Na ulicích 
Smetanova, Sportovní a U kaple bylo provedeno upevnění vysázených stromů 
novými dřevěnými kůly. Na ulici Sportovní v blízkosti železniční tratě bylo 
dosázeno 16 ks švestek. 
     Intenzívně se pokračuje na prováděcím projektu víceúčelového domu 
s pravidelnými konzultacemi za účasti všech zainteresovaných stran,  který 
zpracovává  Studio D – ing. Arch. Denner. V přípravě je zpracování projektu 



pro změnu a umístění kontejnerů na ulici Cihelní a Sportovní. Dále pak příprava 
projektu k přemístění oplocení TSMO na ulici Cihelní. Ke zpracování je zadána 
studie možného osvětlení chodníku ke Globusu, která pokud se to podaří, by se 
realizovala  po úpravách  a snížení terénu pravého břehu řeky Opavice, se 
kterým se má začít v květnu příštího roku. V příštím roce se má začít i 
s výstavbou spojky severního obchvatu města Opavy. Nežili jsme a nežijeme 
jenom prací. V průběhu roku se uskutečnila celá řada kulturně společenských a 
sportovních akcí,  kterých jste se v hojné míře zúčastnili. Namátkou si 
připomeňme bohatou plesovou sezónu pořádanou společenskými organizacemi, 
Vítání jara, Ukázky velikonočního aranžmá a  malování kraslic, Rej čarodějnic, 
Den matek, Den dětí, Okrsková soutěž hasičů, Jízda zručnosti žáků ZŠ, zájezdy 
společenských organizací po naší vlasti i do zahraničí a Den otevřených dveří a 
svěcení hasičského praporu.                                   
     Ale nejen v kultuře, ale i ve sportu se v naší městské části děly věci překotné. 
Hokejisté Malé Hoštice B v okresní soutěži mužů dobyli první místo, neméně 
dobře si vedli  muži ve fotbalu, kdy v okresním přeboru skončili historicky  na 
druhém místě, dorost v okresní soutěži  
 
 
na výborném třetím místě a starší žáci okresní přebor vyhráli.Po podzimní části 
jsou muži Malé Hoštice A v okresním přeboru na prvém místě,  muži  B 
v přeboru IV. třídy na pátém až 
 šestém místě, dorost se umístil v okresní soutěži na třetím místě, mladší žáci 
v okresní soutěži na třetím místě a mini žáci obsadili prozatím místo sedmé. 
Všem k těmto výborným výsledkům, kterými reprezentují naši městskou část 
blahopřejeme a držíme palce i do jarního kola. Uskutečnil se rovněž tradiční 
„Turnaj složek“ o putovní Obecní pohár, kterého se zúčastnilo osm mužstev a 
závěrečný ceremoniál obveselily „Kelíšky“ tentokráte v roli mažoretek, které 
pravidelně od podzimu až do prázdnim cvičí ve školní tělocvičně.  Jako o život 
bojují i naši futsálisté. Víme, že to nemají lehké, ale snaží se bojovat. A tak 
jméno naší městské části je známé díky jim daleko za hranicemi našeho kraje.  
Činili se rovněž tenisté, kteří uspořádali čtyři tenisové turnaje pro všechny 
věkové kategorie.       
      V druhé půli roku pak místo neuskutečněného „ o d p u s t u“  kvůli povodni 
bylo přátelské posezení u zahrádkářů s výstavou výpěstků a dobových fotografií 
k 45. výročí založení Českého zahrádkářského svazu v Malých Hošticích a  „ r o 
z l o u č e n í  s  l é t e m“ uskutečněné počátkem října s country hudbou, 
občerstvením a atrakcemi pro děti. Pro mamin ky s malými dětmi byl 
uskutečněn koncem září  „z á j e z d   d o  ZOO“ v Ostravě, v říjnu pak zájezd 
pro seniory po kulturních památkách Hlučínska  a Ostravy. V listopadu pak 
zajímavá přednáška o „ a r c h e o l o g i c k ý c h  n á l e z e c h“  objevených 
v naší obci při výstavbě splaškové kanalizace. V sále Obecního úřadu se 
uskutečnilo rovněž společné zasedání zastupitelstev Chlebičova,Velkých a 
Malých Hoštic, na kterých jsme si vzájemně vyměnili zkušenosti a poznatky při 
řízení obecních úřadů a řešení některých složitých záležitosti.          Poslední 
neděli v listopadu jste mnozí z Vás navštívili námi poprvé připravovaný a velmi 



úspěšný „ O b e c n í   p ř e d v á n o č n í   j a r m a r k“ plný neobvyklých 
nápadů pro výzdobu  vánočního domu a stolu, s možností si nakoupit dárky pro 
své nejbližší. Nabízely se výrobky lidových řemesel ze dřeva, z  keramiky, ze 
slámy, z perníku, medové produkty, malování na hedvábí, originální grafika, 
malovaly se  vánoční baňky ze Slezské tvorby , svíčky, ozdoby a mnoho 
originálních věcí. Příjemnou atmosféru doplnili o svařák a další občerstvení naši 
hasiči  se dvěma l u c i f e r y.  Sálem voněla a chutnala i pravá „Kateřinská 
káva.“   Na děti, které přinášely do soutěže o „ n e j z a j í m a v ě j š í h o  č e r t 
a“ namalované či z různého materiálu vyrobené čerty  čekal  Mikuláš s anděly a 
s velikou schránkou, kde se sbíraly obálky s přáními dětí, co by si přály pod 
stromeček. Jejich výtvory byly odbornou komisí posouzeny a po vystoupení dětí 
mateřské a základní školy při „V á n o č n í m  r o z j í m á n í“ pořádaném o 
adventní neděli dne 9. prosince byly nejlepší „výtvory  čertů“ vyhodnoceny a 
děti po zásluze odměněny cenami. S myšlenkou uspořádat takovou to akci přišly 
Mgr. Mirka Konečná s Hankou Režnarovou. Při přípravě a samotném průběhu 
pomáhaly desítky obětavých rukou z řad zastupitelů, hasičů a dalších, na které 
jsem třeba nechtěně  zapomněl. Díky Vám všem za pomoc, za tuto velmi 
úspěšnou akci, kterou se naše městská část zviditelnila široko daleko. Vždyť 
návštěva blížící se téměř tisícovce návštěvníků z řady okolních i vzdálenějších 
obcí i samotné Opavy byla toho dokladem.Děti z naší školy svým vystoupením 
s vánoční tematikou a koledami zpříjemnily i večer v klubu našich seniorů a 
Mikuláš, byť opožděně ještě jednou do naší obce zavítal a obdaroval je dárky. O 
první adventní neděli jsme rozsvítili světla vánočního osvětlení, postavili  a 
upravili betlém  a rozsvítili vánoční  stromky. Nyní nás ještě čeká sváteční mše 
svatá konaná v naší kapli na Štědrý večer ve 20,30 hod. Na sobotu 29.prosince 
2007 jsme všichni zváni do chrámu Páně ve Velkých Hošticích, kde v podvečer 
vystoupí pěvecký sbor Křížkovský  pod vedením profesora Holleše. Na koncert, 
který pořádá obecní úřad spolu s farním úřadem Vás všechny zve obecní 
zastupitelstvo Velkých Hoštic spolu s panem farářem.  
      
     Poslední akci tohoto roku bude připravovaný tradiční   „S i l v e s t r o v s k ý   
b ě h“ zakončený ohňostrojem, který pořádá Český červený kříž se sportovci a 
obecním zastupitelstvem. Vaše účast bude jako každoročně některou 
z připravovaných cen a ojedinělou šancí ztráty všech vánočních přebytků z Vaši 
jinak štíhlé a pohledné tělesné schránky.          
 
Vážení spoluobčané, 
 
     Dovolte mi, abych Vám poděkoval za pomoc, přízeň i spolupráci při realizaci 
našeho volebního programu. Děkuji touto cestou rovněž společenským 
organizacím, základní a mateřské škole za aktivity ať na poli sportovním, 
kulturním, společenském i za pomoc při udržování zeleně v naší obci  Přispěli 
jste tak k dalšímu rozvoji společenského života v této městské části. Děkuji 
všem firmám a jejich pracovníkům, které svou práci i sponzorskými dary 
přispěly, že jsme mohli připravované akce včas realizovat. Chtěl bych Vám 
jménem zastupitelstva naší městské části i jménem svým popřát 



v nadcházejících vánočních dnech příjemné prožití svátků vánočních a do 
nového roku popřát dobré a pevné zdraví, štěstí, osobní a rodinnou pohodu 
v kruhu svých blízkých a přátel. 

 
MVDr. Stanislav  Kubesa 

starosta městské části Malé Hoštice 
 
 

P á r   i n f o r m a c í   n e j e n   k  z a m y š l e n i. . . . 
 
     Zastupitelstvo  Statutárního města Opavy svým usnesením č. 123/6  ZM 07 
ze dne 18.9.2007 vydalo v souladu s § 14 odst. 2 zákona č. 565/1990 Sb., o 
místních poplatcích, ve znění pozdějších předpisů a v souladu s ustanoveními 
§1é písmeno d/ a § 84 odst. 2 písmeno h/ zákona č. 128/2000 Sb., o obcích / 
obecní zřízení /, ve znění pozdějších předpisů  „ O b e c n ě   z á v a z n o u    v y 
h l á š k u „ o místním poplatku za zvláštní užívání veřejného prostranství s  ú č i 
n n o s t í  od 24. září 2007 a týká se rovněž naší městské části. Vyhláška 
v celém jejim znění je vyvěšena na úřední desce obecního úřadu a je k dispozici 
k nahlédnutí pro všechny občany tamtéž. Z vyhlášky vyjímáme a citujeme 
některé články: čl.3  „  v e ř e j n ý m   p r o s t r a n s t v í m“ jsou všechna 
náměstí, ulice, tržiště, chodníky, veřejná zeleň, parky a další prostory přístupné 
každému bez omezení, tedy sloužící obecnému užívání a to bez ohledu na 
vlastnictví k tomuto prostoru. Veřejným prostranstvím podle této vyhlášky jsou 
všechny pozemní komunikace / silnice, místní komunikace včetně chodníků, 
účelové komunikace, parkoviště ve vlastnictví  SMO. Týká se to téměř i všech 
ulic a chodníků v naší městské části. Z článku 7 týkající se sazeb poplatků za 
užívání veřejného prostranství 
  
vyjímáme: odst. g/ za umístění reklamního zařízení   v městských částech  15 
Kč/m2/den. 
 
               
                  odst. j/  za umístění skládek a stavebního zařízení 
                               při provádění opravy domů           v městských částech    1 
Kč/m2/den.       
          
                  odst l/ za vyhrazení  trvalého parkovacího místa  
                              / na místech kde je parkování dovoleno/ 
                              paušální poplatek pro 1 osobní vozidlo 
                              / představuje  12 m2 /      v městských částech  10 000 Kč/rok 
 
Všechny sazby poplatků za m2 platí pro každý i započatý m2 a každý i započatý 
den.Rozruch mezi některými občany v minulých dnech způsobila „ Výzva 
majitelům vozidel parkujících svá vozidla v „ Z ó n ě  z á k a z u   s t á n í“ byť 
má za vraty prostor pro parkování ne jednoho vozidla, ale dokonce kamionu. 
Téměř pět let Vás upozorňujeme na problémy, které vznikají díky tomuto 



neserioznímu přístupu z Vaší strany při údržbě a čistění vozovek a chodníků, při 
odklizu sněhu,  s podobnými problémy se každý týden potýkají popeláři. Jak se 
má dostat k člověku postiženému infarktem či mozkovou příhodou rychlá 
záchranná služba, či hasiči k požáru, když po celé délce již tak úzké vozovky 
parkujete střídavě vlevo a vpravo svá vozidla. Uvědomme si, že tou nenadálou 
příhodou či jiným vážným onemocněním, kdy je potřeba neodkladné pomoci 
může být postižen kdokoli z nás, bez ohledu zda je starý či mladý, kdokoli 
z našich blízkých a „ díky bezohlednosti a neochotě a pohodlnosti“ respektovat 
tyto zásady,  přijde pomoc pozdě. Neobstojí a  laciná je výmluva  „co když 
přijede návštěva“. Ta není hlavní příčinou tohoto neutěšeného stavu.Vaše 
návštěvy jsou i námi považovány za hosty v naší městské části a k jako takovým 
se, pokud nepůsobí škody či neparkují na chodnících tak chováme a vítáme je u 
nás. Právě návštěvy daleko častěji než my sami, kterým je to již všední si dokáží 
všimnout co se zde změnilo, udělalo nového či opravilo a vylepšilo a prezentují 
to dál. Návštěvy pobudou hodinu, dvě, půlden,  den či dva. A při delší návštěvě 
stačí trošku dobré vůle z Vaší strany a kousek místa k parkování se ve dvorku či 
zahradě jistě najde. Když se chce, jde to, zkuste to a dáte nám za pravdu. Jistě, 
v téměř celé naši městské části stávající vozovky neodpovídají dnešním 
potřebám, počtu a provozu vozidel. Jsme, však zvědavi, kdo z Vás až se začne 
rekonstruovat vozovka a chodník bude ochoten ustoupit se svou zahrádkou pro 
rozšíření  ulice, na které bydlíte. Máme za to, že na to nebudou potřeba ani 
všechny  prsty na jedné ruce. 
     Opakovaně upozorňujeme naše občany , že kontejnery na tříděný odpad, 
které stály u Hasičské zbrojnice byly přesunuty do boxu na nové ulici U kaple / 
pod budovou budoucího víceúčelového domu /. Najde se ještě vždy nějaký „ d o 
b r o d ě j“, který pohodí jeden či dva pytle s plasty za hasičárnu a starejte se.  
    Opět se zahájením zimní  topné sezóny se line  z  řady komínů žlutozelený, 
odporně štiplavý a dusivý kouř z Vámi pálených plastů, mikrotenových sáčků, 
folií, krabic od mléka, lepenek, proložek od vajec, vyřazených okenních rámů 
s několika vrstvami barev a dalších „neřádstev“. Jste nepoučitelní a usilujete o 
to, abychom co nejspíše zmizeli z povrchu zemského a co nejspíše zaplnili 
okolní hřbitovy. Padlo dokonce podezření, že ti z Vás, kteří toto pálíte „jste snad 
spolčeni s pohřebními ústavy jako dilleři nebožtíků a máte z toho provizi.“  Je 
tady, ale jedna pravda, které neuteče nikdo z nás, tedy ani Vy. Nemoc a následná 
smrt způsobená díky těmto „svinstvům“, které musíme dýchat všichni, si 
nevybírá. Nevzpamatujeme li se tak  padneme všichni. Pak nezbývá než si přát, 
že když nemáte tolik zdravého rozumu , abyste byli mezi prvními.   
     V minulých dnech jsme obdrželi od Severomoravských vodovodů a 
kanalizaci sdělení včetně seznamů našich občanů u kterých byly při revizi  
dokladů o připojení na nově vybudovanou kanalizaci zjištěny některé nedostatky 
ve vyplněné, či potvrzené žádosti o připojení, nebo nemáte dosud provedenou 
přípojku. V nejbližších dnech budou tito občané vyrozuměni písemně, aby se 
daly tyto věci do náležitého pořádku. 
     Rovněž jsme obdrželi sdělení o úpravách cen vodného a stočného na rok 
2008. Sdělení v celém znění je vyvěšeno na úřední desce obecního úřadu. 



     Zajistili jsme pro Vás u Dopravního podniku města Opavy změnu v jízdním 
řádu autobusů městské dopravy o sobotách a nedělích a to s účinnosti od 9. 
prosince 2007. 
     Charita Opava nás oslovila s prosbou o pomoc při organizaci Tříkrálové 
sbírky 2008, která proběhne v termínu 5. – 13. ledna 2008. Věříme, že i letos, 
tak jako v létech minulých budete ochotni, dle svých možností přispět do sbírky. 
Výnos z Tříkrálové sbírky 2007  Charita Opava použila na podporu seniorů a 
pomoc lidem s duševním onemocněním. 
      Připomínáme rovněž občanům povinnost a současně je žádáme, aby včas 
uklízeli sníh na chodnících sousedících s jejich pozemky, aby nedošlo ke 
zbytečnému zranění kohokoliv z nás. Za pochopení předem děkujeme. 
                                                                                Zastupitelstvo městské části 
Malých Hoštic.  
 
 

Když se chce, všechno jde. 
 
       V  posledních letech se stávala čím dál větším problémem Pustých Jakartic 
tak zvaná  „Kubíčkova zahrada“. Jedná se o pozemky parcelních čísel 852/4 a 
852/5, které se nacházejí v jižní části osady po pravé straně silnice vedoucí do 
Chlebičova. Tyto pozemky – zahradu, jejímž vlastníkem je Pozemkový fond 
ČR, užíval v devadesátých letech JUDr. A. Kubíček. Postupem času se jeho 
zájem o údržbu zahrady  s cca dvaceti ovocnými  stromy vytrácel, až se vytratil 
úplně. Zahrada začala pomalu pustnout a stávalo se z ní během let semeniště 
různých plevelů a náletových křovin, které čím dál více obtěžovaly zejména 
majitele nejbližších okolních zahrádek. Vzhledem k tomu, že situace se stále 
zhoršovala a ze zahrady se pomalu stávala „buš“, obrátili se zástupci obecního 
zastupitelstva opakovaně na vlastníka pozemku, aby sjednal nápravu. Po 
různých peripetiích se ukázalo, že „zakopaný pes“ je v nedořešených 
majetkoprávních vztazích (nevyřešen restituční nárok cizího státního  
příslušníka).  
       Na začátku letošního roku se zástupcům obecního úřadu podařilo přimět 
Pozemkový fond ČR k tomu, aby na vlastní náklady nechal zahradu vyčistit, 
zbavit nežádoucích divokých porostů a předal ji do užívání obecnímu úřadu. 
Během letošního roku se již zásluhou starostlivosti a iniciativy některých 
místních občanů a obecního úřadu zahrada změnila k nepoznání. Postupně byly 
ještě zlikvidovány a vymýceny zbývající křoviny  a  travní  porost byl 
pravidelně udržován.  Dá se říci, že „dílo se podařilo“, což oceňují nejen místní 
občané, ale i náhodní kolemjdoucí, kteří tuto změnu k lepšímu zaznamenali. 
Velký dík patří všem, kteří se na této proměně podíleli. 
      No posuďte sami, podařilo zbavit se „letitého strašáka“? My si myslíme, že 
ano!   



          
             
 
      Za občany Pustých Jakartic Jiří  Chmelař 
 

 
Dárek pro prvňáčky, překvapení pro rodiče 

„Naučit se číst, psát a počítat, to je hezké. Hospodařit s penězi, i to by děti měly 
umět, řekli si naši obecní zastupitelé a připravili pro prvňáčky milý dárek 
v podobě výhodného bankovního účtu s vkladem 500 Kč.Takové překvapení 
čekalo rodiče a  žáky prvních tříd 3. září. Slavnostní zahájení školního roku 
2007 - 2008 gradovalo krásným programem žáků .Temperamentní vystoupení 
pěveckého sboru, či aerobic, ale i dramatizace pohádky nás všechny mile 
naladila. Závěr patřil našim prvňáčkům. Jejich paní učitelka Eva Seidlová spolu 
s paní učitelkou Jarmilou Černou z MŠ a panem starostou MVDr. Stanislavem 
Kubesou všechny slavnostně pasovali na školáky a popřáli jim hodně úspěchů 
na jejich cestě za vzděláním. Pak usměvavé paní učitelky odvedly děti do svých 
tříd a tím jsme všichni započali školní rok. 

Od prvního školního dne žije celá škola nejen učením, ale i zábavou, která ke 
všeobecnému vzdělání patří. Na září se snad nejvíce těšili páťáci. Nemohli se 
ani dočkat, až konečně vyrazí do Prahy. Pro mnohé to byla opravdu první cesta 
do hlavního města, o kterém si toho tolik v hodinách vlastivědy předem 
nastudovali. Ale vidět vše doopravdy, to byl zážitek. S podzimními měsíci jsme 
opět vytáhli brusle a vyrazili na stadion. Taky jsme sbírali starý papír a celkem 
jsme nasbírali 3496 kg. Nejlepšími sběrači byli  Pavel Kozůbek – 487kg, 
Markéta Jordová - 440kg a Veronika Trulleyová – 242kg. Určitě jsme byli 
všichni velmi úspěšní a všem sběračům děkujeme. V poslední říjnový den 
proběhl v naší obci již pátý rej strašidel a byl opět zakončen ohňostrojem. Jako 
každoročně navštívili žáci loutkové divadlo v Ostravě, tentokrát 
shlédli nezapomenutelné představení s názvem Stepující stonožka. 

I předvánoční období chceme prožít pohodově a hlavně s Vámi všemi. Proto si 
pro Vás paní vychovatelka Jana Nedvídková připravila pletení zvonečků 
(výrobky už máte doma) a vytváření  adventních  věnců. Vánoční ozdoby si 
můžete spolu s dětmi vytvořit i na Vánoční dílničce 12. prosince. Rádi uvítáme 
maminky, babičky nebo tetičky našich dětí. Na společné vánoční tvoření se těší 
a zároveň srdečně zve učitelský sbor.                                                  
Mgr. Hana Radová 



 
 

ORBIS PICTUS – HMATEJ, BRNKEJ, SLYŠ A VIZ 
 

Orbis Pictus aneb Brána do světa tvořivé lidské fantazie byl název výstavy  50. 
ročníku festivalu Bezručova Opava, které se zúčastnili i naši žáci  2. - 5. třídy 
dne 20.9. 2007. Pěší vycházka kolem řeky Opavy za krásného slunečního počasí 
s cílem zhlédnout zajímavou výstavu se nám vydařila. Na výstavě, která 
proběhla  v kostele sv. Václava mohly děti vidět, že tvořivé fantazii se meze 
nekladou.Prostřednictvím zvukových, optických a pohybových objektů si děti 
mohly vše vyzkoušet – nahmatat je, zabrnkat na neobvyklé hudební nástroje a 
zaposlouchat se do různých zvuků. Zajímavé věci a předměty jsme viděli jinak, 
než je dosud vnímáme.Výstava nám všem otevřela nové možnosti a pohled na 
svět  a lidí kolem nás.             
Mgr. Adriana Benšová 

 
 

Praha 
 

Paní učitelka je skvělá. Slíbila výlet do Prahy a taky jsme jeli. Místenky do 
Pendolina byly objednány na 26.9.2007. 
O půl deváté jsme se nadechli pražského vzduchu. Hned poté jsme vyzkoušeli 
další velkoměstský dopravní prostředek. ,,Příští stanice – Malostranská, 
vystupujte vlevo ve směru jízdy.“ 
Pražský hrad je největší hradní komplex v naší zemi. Prošli jsme si Starým 
královským palácem a stihli jsem i výměnu stráží. Dále jsme putovali na 
Strahovský klášter. Cestou jsem viděli Loretu. Na Malostranském náměstí jsme 
vstoupili do barokního chrámu sv. Mikuláše. Potom jsem přešli Karlův most od 
začátku až do konce. Zastavili jsme se pod orlojem. Právě odbíjeli,,celou“. 
Poslední zastávka byla na Václavském náměstí. Tam jsme chvíli poseděli v 
,,Mekáči“ a poté se šli podívat na sochu sv. Václava. A za chvíli jsme už jeli 
zpět. 
Tereza Stiborská 5.třída 
 
 

Prehistorie Opavska ve světle nejnovějších archeologických nálezů 
 
V rámci budování splaškové kanalizace byl v roce 2006 v obci proveden 
rozsáhlý záchranný výzkum, který přinesl velké množství archeologických 
nálezů. Značnou pozornost mezi našimi obyvateli vzbudil především objev 
kostrového hrobu na Kmochově ulici, který lze právem označit za výjimečný. 
Náš obecní úřad pozval nejen své občany, ale i ostatní zájemce o archeologii, 
v pondělí 12. listopadu 2007 od 18. hodin do sálu obecního domu, kam přišli 
prezentovat výsledky bádání a pobesedovat o prehistorii naší obce pracovníci 
Národního památkového ústavu v Ostravě – odboru archeologie. Besedy se 
zúčastnili vedoucí odboru archeologie Mgr. Michal Zezula a archeologové Mgr. 



Jindřich Hlas a Mgr. Zbyněk Moravec z Ostravského muzea, který je našim 
rodákem. Kromě audiovizuální produkce, mapující komplexně archeologický 
výzkum v obci od 70. let 20. století do současnosti, představili archeologové 
nejnovější nálezy v originále. Největší zájem posluchačů, kteří takřka beze 
zbytku zaplnili obecní sál, patřil pochopitelně kosterním pozůstatkům kultury 
popelnicových polí doby bronzové. Protože kultury, obývající naše území v této 
době, používaly obvykle pohřbu žehem, představuje nález takřka kompletní 
kostry neobvyklou událost, která je stále předmětem zkoumání. Pohlaví ani věk 
ještě nebyly určeny, v současné době jsou kosterní pozůstatky podrobeny 
antropologické analýze na Masarykově univerzitě v Brně. V závěrečné části 
večera apeloval Mgr. Zezula na obyvatele Malých Hoštic, aby při stavebních 
úpravách na svých parcelách neopomenuli uvědomit pracovníky 
Archeologického ústavu a NPÚ, čímž by mohla být sbírka archeologických 
nálezů obohacena o další předměty, které by umožnily přiblížit více historii této 
lokality. V poděkování za zajímavou a pečlivě připravenou prezentaci vyslovil 
starosta MVDr. Kubesa přání, aby poté, co bude archeologický materiál 
prostudován a vyhodnocen, mohl být v naší obci i trvale vystaven. 
 
Mgr. Zdeněk Kravar 
 

 

 
 

ČESKÝ  ZAHRÁDKÁ ŘSKÝ SVAZ 
         

Rok se opět s rokem sešel a nám ještě zbývá chvilka k zamyšlení  nad tím, 
co nám ten jeden dal, co ten další asi přinese. 



I členové ČZS pokračovali  roce 2007 ve svých aktivitách. Rok začal 
tradičním plesem, pokračoval výroční schůzí, jarními brigádami. Areál ČZS byl 
startovní čárou pro průvod čarodějnic. 
Uspořádali jsme zájezd do Polska, kde si každý účastník mohl koupit něco pro 
zkrášlení svého domku či zahrádky a díky návštěvě krásného zámku a městečka 
Pszcina nechyběl ani bohatý kulturní zážitek. Letní měsíce jsme si zpestřili 
opékáním u krbu a tanečky v rytmu country v našem areálu, na které vždy 
zveme všechny občany Hoštic. 

Naše základní organizace oslavila letos 45. výročí svého založení. 
K tomuto jubileu byla v září i přes značnou nepřízeň počasí uspořádána výstava, 
která byla spojena s fotogalerii a s posezením u kávy, koláčů i pěnivého moku. 

V podzimních měsících nechyběl ani sportovní zážitek – už tradiční  
cyklovýlet do Bělé, který jsme tentokrát spojili se sběrem hub. Zveme všechny, 
kdo rádi poznávají své okolí a mají rádi pohyb, aby se k nám  v příštím roce 
připojili. 

A rok 2008 ?  

Ten určitě opět budeme plánovat v podobném stylu jako ten letošní. 
Přivítáme aktivitu i dobré nápady každého, kdo má zájem rozšířit či zpestřit naši 
činnost. 

První akcí r.2008 bude už tradiční ples, který se uskuteční 26.1.2008 
v sále U Lípy. Zveme všechny milovníky tance i dobré zábavy a zároveň 
děkujeme všem sponzorům i členům, kteří přispívají do tomboly. 

Chceme poděkovat Vám všem, kdo jste přiložili ruku k dílu nebo přispěli 
svými znalostmi ke zdárnému uskutečnění všech akcí. Dík patří i místnímu 
zastupitelstvu za spolupráci i finanční příspěvek, který naše aktivity podpořil. 

Přejeme Vám  pevné zdraví, štěstí, lásku, pohodu a spoustu dobrých přátel do 
roku 2008. 
 

Výbor  ČZS 
 
 

Zpráva o činnosti Sboru dobrovolných hasičů v druhé polovině roku 2007 
 

Vážení spoluobčané, dovolte mi, abych Vás seznámil s činností sboru 
dobrovolných hasičů ve druhém pololetí roku 2007. V měsíci  červnu byla po 
téměř roční generální opravě znovu otevřena hasičská  zbrojnice. Při této 
příležitosti byl v místní kapli požehnán nový prapor hasičů, to vše proběhlo za 
přítomnosti vzácných hostů v čele s primátorem města Opavy ing. Zbyňkem 
Stanjurou. Po slavnostním ceremoniálu a přestřižení pásky následovalo na naší 
návsi kulturně společenské odpoledne s možností prohlídky hasičské zbrojnice, 
kde byly vystaveny předměty, které mají ve výbavě naši hasiči. Občané si dále 
mohli prohlédnout dobové fotografie a jiné zajímavosti z historie sboru 
dobrovolných hasičů.  



V červenci se naši členové zúčastnili tradičního turnaje složek v malé kopané, 
který uspořádala místní TJ. V měsíci srpnu jsme zorganizovali mezi našimi 
členy turnaj manželských párů v tenise. Zúčastnilo se jej dvanáct dvojic, celá 
akce proběhla za krásného počasí v příjemné atmosféře. Celkovými vítězi se 
stali manželé Gaurovi. Dále se naše družstvo zúčastnilo soutěže veteránů, která 
proběhla v Kravařích a kde jsme obsadili třetí místo. V září, kdy jsme se 
společně s ostatními složkami a OÚ chystali na tradiční odpust, nás překvapila 
velká voda a místo veselí a zábavy jsme po dva dny čerpali vodu za povodňovou 
hráz. Družstvo mladých hasičů se zúčastnilo podzimního kola hry "Plamen", kde 
mohli dosáhnout na nejvyšší mety, ale pouze svou špatnou disciplínou byli 
diskvalifikováni. V měsíci říjnu jsme ve spolupráci s OÚ uspořádali akci 
nazvanou "Loučení s létem", kde jsme se starali o občerstvení návštěvníků této 
akce. V předvánočním čase jsme se spolupodíleli na organizaci prvního 
malohoštického jarmarku. Doufáme, že jste byli s naší  nabídkou spokojeni. 
 
 
 

Jan Fiala 
Starosta SDH Malé Hoštice 

 
 

TJ Slavia – fotbalový podzim 2007 a volby nového výboru! 
    
Jako každým rokem s příchodem nevlídného podzimního počasí se pomalu 
fotbal ubírá k zaslouženému odpočinku. Závěrečná podzimní kola se odehrála 
na hranici regulérnosti, co se týče terénu hřišť, ale i přesto je shlédlo početné 
fotbalové publikum, které mohlo být s letošními výsledky našich družstev 
spokojeno.  
     Připomeňme si však, jak pro náš oddíl sezóna 2007/2008 začala. Po krátké 
letní přípravě, hektických změnách na trenérských postech a v počtu nasazených 
družstev, se rozeběhly s napětím očekávané okresní fotbalové soutěže. S 
kvalitou hry a s výsledky v prvních  kolech jsme mohli být spokojeni a zajisté 
můžeme očekávat další zajímavé souboje našich pěti družstev. 
 
     U družstva A mužů došlo ke změně trenérů. Stali se jimi Jan Matušovský a 
Lukáš Vaňek. Stávající kádr hráčů posílili: R. Wícha, M. Staníček, J. Kavan, J. 
Chřibek. Družstvo ale neztratilo postupové ambice, které mu minulou sezónu 
překazily nešťastné výsledky závěrečných utkání. Po odehrané podzimní části je 
v čele okresního přeboru s náskokem čtyř bodů před druhými Kozmicemi. Jen 
tak dále a držíme palce v boji o postup do vyšší soutěže! 
     Poprvé v historii hoštického fotbalu rozehrálo soutěž družstvo B mužů. Pod 
vedením Zbyňka Trulleye a Jiřího Malohlavy si vede překvapivě dobře, 
pohybuje se ve středu tabulky na šestém místě. Přejeme si jen, aby  tato 
„rezerva“ nebyla „ Klubem odložených legend“, ale spíše přestupní stanicí 
především mladých fotbalistů do prvního mužstva. 



     Struktura mládežnických družstev se v letní přestávce zcela změnila. Vítězné 
družstvo starších žáků zaniklo rozdělením na dorostence a žáky mladší. Do 
soutěže se vydali také mini žáci, historicky poprvé. 
     Dorost, převážně složený z příchozích starších žáků, si počínal v soutěži 
sebevědomě a mazácky. Většinou porážel své soupeře rozdílem třídy a jeví se 
velice dobře z hlediska perspektivy. Oddíl vede dvojice trenérů Roman 
Grygarčík a Stanislav Konetzný s výrazným přispěním Viléma Hrbáče. 
Podzimní část soutěže zakončil na pěkném třetím místě. Také mladší žáci 
vybojovali pod vedením Daniela Klingera v okresní soutěži třetí místo. Ti 
nejmenší, přes snaživé výkony plné obětavosti a bojovnosti, dosáhli pouze na 
desáté místo. Mějme na zřeteli, že jsou společně jen krátkou dobu a složeni 
z velmi mladých ročníků. Žádáme nejen je, ale i jejich rodiče, o trpělivost a 
podporu, neboť my dospělí velmi dobře víme, jak jsou počátky těžké, ale 
důležité. 
 
     Všem družstvům přejeme minimálně stejnou úspěšnost i v jarní části soutěží! 
 
  Tyto úspěchy však nepřišly samy od sebe. Šest let trvalo, abychom takřka 
z ničeho vybudovali klub, který je v okrese respektován a obdivován. Šest let 
poctivé a obětavé práce fotbalového výboru, který v tomto období prošel jen 
drobnými změnami. Díky přízni sponzorů a obecního úřadu se podařilo 
vypracovat klub na dnešní úroveň (hráčsky i co se týče areálu a zázemí). Ne 
všem se ale tento vývoj zamlouvá. Narážky na práci vedení, na  údajnou 
neschopnost a zkostnatělost slýcháme docela často. Kritika je jistě součástí 
každého procesu, kde se něco děje a vyvíjí, ale aby se něco posunulo dál a výše, 
musí se jednat o kritiku konstruktivní a ne hospodskou. Na lednové členské 
schůzi se bude rozhodovat o novém vedení ve fotbale. To je příležitost nejen pro 
ty, co volají po změnách, ale pro všechny, kdo by se rádi a hlavně aktivně chtěli 
podílet na chodu a dalším rozvoji našeho klubu. Na této členské schůzi by se 
měl zvolit zcela nový výbor a nahradit ten dnešní těmi schopnými a ochotnými 
pro fotbal pracovat. Tyto impulsy přicházejí i z řad vedení mládeže. To nelehké 
období, které jsme s fotbalem prožili, bychom rádi zakončili předáním klubu do 
rukou lidí s novými nápady a myšlením. Rádi je v počátku aktivně podpoříme a 
případně „zasvětíme“ do všech povinných organizačních záležitostí nezbytných 
pro administrativní chod celého oddílu. Ostatní již jistě bude plně v rukou 
nového výboru. Věříme, že se tito noví tahouni objeví, bylo by velice nešťastné, 
kdyby opravdu zůstalo jen u silných slov a po lednu zavládlo ve fotbale 
bezvládí, to bychom se rázem vrátili minimálně o 10 let zpátky! Buďme ale 
optimisté a věřme, že v naší obci je dostatek schopných lidí, kterým bije srdce 
pro fotbal i náš klub a posunou to zase o kus dál.. 
 
    Na závěr bychom rádi poděkovali všem příznivcům a těm, kteří nás v roce 
2007 podpořili a také popřáli pevného zdraví do dalších let dlouholetému 
činovníkovi malohoštického fotbalu Miroslavu Unruhovi,  který se počátkem 
prosince dožívá krásných 70 let.  
 



   Nejen sportovcům, ale i občanům Malých Hoštic přejeme klidné prožití 
vánočních svátků a hodně zdraví do nového roku. 
 
 
         Fotbalový výbor 

 
 

TJ Slávie Malé HošticeOddíl ledního hokej 
 

 
V letošní sezóně, která začala zápasem s mužstvem HC Těškovice  8.10.2007 s 
nerozhodným výsledkem 2 : 2, se naše mužstvo potýká s nemohoucností dávat 
v zápasech góly a tímto také vyhrávat hokejová utkání. Přesto, že si naše 
mužstvo dokáže vytvořit tlak a má mnoho šancí, výsledky tomu neodpovídají. 
V minulém roce jsme tuto soutěž vyhráli, a proto jsme byli postaveni do role 
favorita, ale po utkáních, která jsme odehráli: tři výhry, dvě remízy a tři prohry, 
se role favorita vytratila a pohyb mužstva ve spodní části tabulky tomu také 
odpovídá. 
 
 Výsledky zápasů 
M.Hoštice – HC Těškovice  2 : 2 
M.Hoštice – HC Hať   8 : 1 
HC Hlučín – M.Hoštice  2 : 2 
HC Markvartovice- M.Hoštice 2 : 4 
HC Kyjovice – M.Hoštice  3 : 6 
M.Hoštice – HC Bijci Opava  6 : 12 
HC Těškovice – M.Hoštice  8 : 3 
M.Hoštice-HC Markvartovice 2 : 0 
 
 Tabulka platná k datu 30.11.2007 
 
 
Pořadí klub zápasy výhra remíza prohra skóre body 
1 HC Bijci Opava          8 7 1 0 68 : 30 15 
2 HC 

Markvartovice      
9 6 0 3 48 : 31               12 

3 HC Těškovice            8 4 2 2 37 : 30               10 
4 TJ Slávie 

M.Hoštice   
8 3 2 3 31 : 32                 8 

5 HC Hlučín                 7 2 1 4 28 : 36                  5 
6 HC Kyjovice             8 2 0 6 19 : 45                  4 
7 HC Hať                     8 1 0 7 21 : 48                 2 
 
 
 
 Za TJ Slávie Malé Hoštice oddíl ledního hokeje Pavel Sněhota  

 



 
Vicemistryně Evropy v Taekwondo je z Malých Hoštic 

 
Adéla Grodová je čerstvou držitelkou černého pásu (1. Danu) v korejském 
bojovém umění Taekwondo ITF, který získala po 7 letech usilovného cvičení 
v opavské škole tohoto bojového umění. Na základě svých výsledků na 
národních soutěžích byla letos vybrána do české reprezentace. Zde se 
nominovala na Mistrovství Evropy, které se konalo ve dnech 17.-21. října 2007 
v hlavním městě Estonska, Tallinu. Adéla byla nominována do disciplíny 
sportovní boj za jednotlivce a také se stala členkou juniorského dívčího týmu. 
Po náročné přípravě podala Adéla na šampionátu skvělý výkon. Začala 
sportovním bojem, ve kterém se dostala až do finále, kde těsně prohrála 
s Ukrajinkou, ale i zisk stříbrné medaile a titul vicemistryně  Evropy je úžasný 
výsledek. A aby to nebylo málo, přivezla si Adéla ještě dvě medaile ze soutěže 
týmů. Stříbrnou z technických sestav a bronzovou ze sportovního boje. Přispěla 
tak k celkovému úspěchu českého týmu, který se v celkovém hodnocení umístil 
na skvělém druhém místě z 27 zúčastněných států. 
Adéla je občankou Malých Hoštic, kde také chodila na základní školu. V 
současnosti je studentkou druhého ročníku Slezského gymnázia v Opavě. 
Narodila se v roce 1991 a bydlí na ulici Smetanové č. 10. 

Libor Groda 

 


